
1 
 

Protokół Nr IX/2017 
z XXXIV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

 
 

 Sesja odbyła się w dniu 17 października 2017 roku, w sali obrad Urzędu Gminy w 
Mszanowie. 
Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski o godzinie 9:00 otworzył obrady XXXIV Sesji 
Rady Gminy. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji uczestniczą wszyscy radni.    
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Sesja trwała do godziny 12:30.  
 
Spoza członków Rady udział wzięli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski  
- Z-ca Wójta Agnieszka Paturalska-Miehlau 
- radca prawny Zbigniew Drzystek 
- radna Powiatu Nowomiejskiego zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszego protokołu: Barbara 
Grzywacz 
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska 
- Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Jamielniku Marzena Weisgerber wraz z  
Mirosławą Granicą i Wioletą Lewandowską opiekunkami projektu „Naukowa szkoła Ignacego. Być 
jak Ignacy”  
- Dyrektor Zespołu Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie Ewa Przybylska  wraz z Justyną 
Kordalską opiekunką oraz uczestnikami projektu „Na własne konto” 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 do niniejszego protokołu  
- przedstawiciele mediów 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

a) wręczenie gratulacji dla Zespołu Szkół w Bratianie i Szkoły Podstawowej w Jamielniku. 
6. Zapytania i wnioski. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie na lata 2017 – 2034. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2017. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Starostwu Powiatowemu w 

Nowym Mieście Lubawskim na realizacje zadania: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1299N 
gr. woj.(Brodnica) – Krotoszyny – Szwarcenowo – dr. pow. Nr 1333N (Radomno) polegająca 
na budowie chodnika w Jamielniku (ul. Nowomiejska). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zwolnień od podatku od środków 
transportowych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Skarlin. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu w części miejscowości Łąki Bratiańskie Gmina Nowe Miasto 
Lubawskie. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 
w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 
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17. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi administracyjnej 
i finansowej jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej im. ks. Kazimierza Wróblewskiego w Gwiździnach w ośmioletnią Szkołę 
Podstawową  im. ks. Kazimierza Wróblewskiego w Gwiździnach. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej w Skarlinie w ośmioletnią Szkołę Podstawową  w Skarlinie. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej w Radomnie w ośmioletnią Szkołę Podstawową  w Radomnie. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej w Zespole Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie w ośmioletnią Szkołę 
Podstawową w Zespole Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół 
im. Jana Pawła II w Jamielniku  w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II  w 
Jamielniku. 

23. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
24. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
 
Przebieg obrad. 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował wykreślenie dotychczasowego pkt 10 – podjęcie 
uchwały w sprawie określenia rocznych stawek podatku od środków transportowych, a w to 
miejsce dodatkowy projekt uchwały: 
„Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Starostwu Powiatowemu w Nowym 
Mieście Lubawskim na realizacje zadania: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1299N gr. 
woj.(Brodnica) – Krotoszyny – Szwarcenowo – dr. pow. Nr 1333N (Radomno) polegająca na 
budowie chodnika w Jamielniku (ul. Nowomiejska).” 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie dokonała zmiany porządku obrad.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Ad 3 
Wybór sekretarza obrad 
Sekretarzem obrad XXXIV Sesji został Pan radny Andrzej Pieńczewski. 
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy. 
Sekretarz obrad XXXIII Sesji Pani Edyta Gorzka poinformowała, że zapoznała się z protokołem z 
poprzedniej Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowała o jego przyjęcie.  
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z obrad XXXIII Sesji Rady Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie.   
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Ad 5 
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
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Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego urzędu za okres od dnia 31 lipca 
2017 r. do dnia 16 października 2017 r. 
31.07.2017 
- Pan Wójt podpisał umowę o dofinansowanie zadania pn. Budowa ścieżki rowerowej Bratian-
Iława – Etap I Bratian-Radomno. Koszt całkowity wynosi prawie 1,9 mln zł, a dofinansowanie 
ponad 1,5 mln zł. Realizacja zadania nastąpi już w 2018 r. 
1.08.2017 
- Spotkał się z Dyrektorem Szkoły i przedstawicielami Rady Sołeckiej w Skarlinie w sprawie 
budowy boiska. 
- Winszował z okazji 90-tych urodzin mieszkance Jamielnika. 
2.08.2017 
- Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu, którego celem było zapoznanie się z ofertą gazyfikacji 
gminy. 
3.08.2017 
- Podpisał umowę z wykonawcą na przebudowę dróg w miejscowościach Gwiździny i  
Mszanowo. 
- Spotkał się z przedstawicielem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w sprawie 
możliwości pozyskania środków unijnych na realizację projektów służących ochronie środowiska. 
- Uczestniczył w spotkaniu roboczym na placu budowy drogi w Pacółtowie, aby ustalić kwestie 
odwodnienia. 
4.08.2017 
- Wziął udział w posiedzeniu Komisji Społecznej. 
- Spotkał się z Kierownikiem Referatu Inwestycji i Rozwoju Gminy Kurzętnik w celu omówienia 
kwestii poprawy bezpieczeństwa na zbiegu trzech dróg zarządzanych przez różne gminy w Małej 
Nawrze. 
9.08.2017 
- Podpisał akt notarialny z Powiatem Nowomiejskim na zamianę działki gminnej 322/3 obręb 
Skarlin (obręb skrzyżowania) na działkę Powiatu 117/13 obręb Pacółtowo (łącznik dla 
planowanych dróg). Na podstawie uchwały Rady Gminy zamiana dokonana będzie bez 
dokonywania dopłat różnic wartości. 
10.08.2017 
- Spotkał się z Prezesem Zakładu Usług Komunalnych w sprawie podłączenia mieszkańców 
Małej Nawry do sieci kanalizacji sanitarnej. 
- Podpisał umowę z wykonawcą na przebudowę dróg w Jamielniku i Nawrze. 
12.08.2017 
- Jako gospodarz wziął udział w III Bratiańskiej Nocy Kabaretowej. 
14.08.2017 
- Spotkał się z Prezesem Zakładu Usług Komunalnych i przedstawicielem podmiotu 
świadczącego na rzecz ZUK-u usługi rachunkowe w celu omówienia sposobu przygotowywania 
kalkulacji taryf za wodę .  
16.08.2017 
 - Podpisał umowę z wykonawcą remontu budynku w Nawrze Pręgowni. 
- Spotkał się z inspektorem prowadzącym nadzór nad kompleksową modernizacją systemu 
grzewczego w Szkole Podstawowej w Gwiździnach. 
17.08.2017 
- Spotkał się z kierownikiem Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Ostródzie w sprawie 
umocnienia skarpy nad Drwęcą. Pan Wójt uzyskał zapewnienie, że umocnienie skarpy zostanie 
wykonane do końca bieżącego roku.  
- Spotkał się z Dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie w celu omówienia kwestii 
realizacji przez Agencję Nieruchomości Rolnych remontu drogi w Jamielniku oraz wspólnej 
realizacji inwestycji na terenie Gminy. 
22.08.2017 
- Pan Wójt zawarł akty notarialne na sprzedaż działek budowlanych położonych w miejscowości 
Jamielnik: dz. 216/97 o powierzchni 0,0872 ha, dz. 216/98 o powierzchni 0,0851 ha, dz. 216/99 o 
powierzchni 0,0831 ha,  dz. 216/100 o powierzchni 0,0794 ha. 
24.08.2017 
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- Pan Wójt spotkał się z Wójtem Gminy Biskupiec w sprawie budowy drogi Jamielnik – Lekarty, 
gdyż fragment tej drogi wiedzie przez teren gminy Biskupiec. 
- Uczestniczył w spotkaniu z Dyrektorami Szkół. 
27.08.2017 
-Jako gospodarz wziął udział w dożynkach gminnych, które w tym roku odbyły się w Gryźlinach. 
28.08.2017 
- Pan Wójt wziął udział w sesji Rady Gminy. 
- Spotkał się z Panią Dyrektor Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Olsztynie w celu 
omówienia spraw związanych z własnością mostu w Bratianie. 
29.08 -11.09.2017 Pan Wójt przebywał na urlopie wypoczynkowym. 
30.08.2017 
- Z-ca Wójta Gminy zawarł umowę w formie aktu notarialnego na nieodpłatne przejęcie 
nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnych - działki nr 56/5 położonej w obrębie 
geodezyjnym Bagno. 
31.08.2017 
- Zastępca Wójta reprezentowała Wójta podczas Nadzwyczajnego Walnego Zgromadzenia 
przedstawicieli członków Spółki Wodnej, podczas którego podjęto uchwałę o likwidacji Spółki 
Wodnej. 
- Pracownik zajmujący stanowisko ds. ochrony środowiska, rolnictwa i leśnictwa uczestniczył w 
Zgromadzeniu Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”. 
1.09.2017 
- Zastępca Wójta uczestniczyła w uroczystościach 78 rocznicy wybuchu II wojny światowej 
zorganizowanych pod pomnikiem w Nawrze. 
10.09.2017 
- Zastępca Wójta uczestniczyła w dożynkach Gminno-Powiatowych organizowanych w Gminie 
Grodziczno. 
12.09.2017 
- Pan Wójt spotkał się z Powiatowym Inspektorem Sanitarnym w sprawie stanu wody w 
wodociągu Bagno. 
- Spotkał się z mieszkańcami ulicy Długiej w Bratianie w sprawie przekazania na rzecz gminy 
drogi osiedlowej. 
- Spotkał się z przedstawicielem Rejonowego Koła Pszczelarzy. 
13.09.2017 
- Pan Wójt uczestniczył w zebraniach wiejskich w Bagnie i Gryźlinach.  
14.09.2017 
- Pan Wójt wziął udział w konferencji "Otwarci na Skandynawię" organizowanej przez Marszałka 
Województwa. 
15.09.2017 
- Pan Wójt zawarł akt notarialny na sprzedaż działki położonej w miejscowości Łąki Bratiańskie 
dz. 191/15 o powierzchni 0,0928 ha. 
18.09.2017 
- Spotkał się z przedstawicielem firmy Termator, w sprawie świadczenia usług ogrzewania. 
- Spotkał się z Sołtysem Lekart w sprawie konkursów grantowych dedykowanych sołectwom. 
- Wziął udział w zebraniach wiejskich w Chroślu i Nowym Dworze Bratiańskim. 
19.09.2017 
- Pan Wójt podpisał porozumienie w zakresie wspólnego przetargu na dostawę energii 
elektrycznej. 
-Wziął udział w zebraniach wiejskich w Kaczku i Bratianie. 
20.09.2017 
- Spotkał się w sprawie Środowiskowego Domu Samopomocy. 
- Zawarł akty notarialne na sprzedaż działek położonych w miejscowościach: Gwiździny dz. 140 o 
powierzchni 0,0200 ha, Jamielnik dz. 216/102 o powierzchni 0,1306 ha, Łąki Bratiańskie dz. 
191/16 o powierzchni 0,0910 ha, Łąki Bratiańskie dz. 191/17 o powierzchni 0,0905 ha. 
- Wziął udział w posiedzeniu Rady Powiatowej Izby Rolniczej. 
- Spotkał się z Dyrektorem Szkoły w Skarlinie. 
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- Wziął udział w zebraniach wiejskich w Pacółtowie i Tylicach. 
21.09.2017 
- Wziął udział w odbiorze drogi powiatowej na odcinku Gwiździny - Mroczno. 
- Wziął udział w zebraniach wiejskich w Skarlinie i Lekartach. 
22.09.2017 
- Spotkał się z redaktorem Gazety Nowomiejskiej. 
- Przewodniczył posiedzeniu Zarządu Miejsko-Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych. 
25.09.2017 
- Pan Wójt zawarł akt notarialny na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 7/7 położonego w 
miejscowości Gwiździny o powierzchni użytkowej 50,40 m2 plus pomieszczenia przynależne. 
- Spotkał się z Dyrektorem Energa Oddział Brodnica. 
- Spotkał się z przedstawicielem firmy Termator. 
- Wziął udział w Walnym Zebraniu Członków Lokalnej Grupy Działania „Ziemia Lubawska” 
- Wziął udział w zebraniach wiejskich w Jamielniku i Gwiździnach. 
26.09.2017 
- Spotkałem się z Prezesem Zakładu Usług Komunalnych – Panem Leszkiem Moczadło. 
- Winszował z okazji 90-tych urodzin mieszkance Pustek. 
- Wziął udział w zebraniach wiejskich w Mszanowie i Nawrze. 
27.09.2017 
- Spotkał się z Nadleśniczym Nadleśnictwa Jamy w celu omówienia przygotowania wspólnej 
realizacji inwestycji – drogi Jamielnik - Lekarty. 
- Na zaproszenie Starosty Nowomiejskiego, Pan Wójt wziął udział w uroczystym otwarciu 
przebudowanej drogi Nr 1335 N na odcinku Gwiździny-Mroczno. 
- Wziął udział w zebraniach wiejskich w Pustkach i Radomnie. 
29.09.2017 
- Wziął udział w konferencji zorganizowanej dla radnych, sołtysów i pracowników Urzędu. 
4.10.2017 
- Spotkał się z Sołtysem Mszanowa w sprawach dotyczących sołectwa. 
6.10.2017 
- Wziął udział w uroczystym ślubowaniu uczniów klasy pierwszej Szkoły Podstawowej im. Ks. K. 
Wróblewskiego w Gwiździnach. 
7.10.2017 
- Na zaproszenie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Mieście 
Lubawskim wziął udział w koncentracjach gminnych oraz ćwiczeniach taktycznych pod 
kryptonimem "LAS 2017". 
- Złożył życzenia uczestnikom Dnia Seniora w Jamielniku. 
9.10.2017 
- Spotkał się z Wójtem Gminy Iława w sprawie ścieżki rowerowej Radomno - Iława. 
- Spotkał się z Prezesem Zakładu Usług Komunalnych. 
10.10.2017 
- Spotkał się z Dyrektorem Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w Olsztynie. 
- Spotkał się z Wojewodą w sprawie możliwości pozyskania środków na Środowiskowy Dom 
Pomocy Społecznej. 
11.10.2017 
- Spotkał się z rodzicami dzieci z zespołu wychowania przedszkolnego oraz oddziału „0” Szkoły 
Podstawowej w Jamielniku. 
- Spotkał się z Prezesem Zakładu Usług Komunalnych w Mszanowie. 
- Wziął udział w uroczystości ślubowania uczniów klasy pierwszej szkoły podstawowej Zespołu 
Szkół  im. Rodu Działyńskich w Bratianie. 
- Wziął udział w obchodach Dnia Seniora w Skarlinie. 
12.10.2017 
- Wziął udział w uroczystości ślubowania uczniów klasy pierwszej Społecznej Szkoły 
Podstawowej im. Janusza Korczaka w Tylicach. 
14.10.2017 
- Wziął udział w konferencji z okazji obchodów Dnia Praw Rodziny pt. Prawa Rodziny Rdzeń 
Współczesnej Demokracji. 
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16.10.2017 
- Wziął udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. 
 Ponadto w zakresie bieżącej działalności wójt i jego urzędnicy podejmowali następujące 
działania: 
W okresie od 29 lipca do 13 października br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- przeprowadzano prace porządkowe na ścieżce pieszo-rowerowej Bratian – Łąki Bratiańskie, 
chodnikach, ulicach i placach zieleni, 
- przeprowadzono wykaszanie zieleni wzdłuż dróg gminnych oraz w terenach zabudowanych, 
- udrożniono rów przydrożny przy domu dziecka w Pacółtowie oraz przepust w Nowym Dworze 
Bratiańskim, naprawiono przepust przy drodze Tylice - Gwiździny, 
- wykonano ponowny montaż płyt drogowych na drodze w Nowym Dworze Bratiańskim. 

Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na:  
- Opracowanie Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2018-
2021 z perspektywą na lata 2022-25, 
- Remont pomieszczenia sali obrad Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- Dowóz ucznia z terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie do Zespołu Szkół Zawodowych w 
Kurzętniku w roku szkolnym 2017/2018, 
- Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Nowe Miasto Lubawskie – edycja 
2017, 
- Opracowanie studium wykonalności dla zadania: „Budowa ścieżki rowerowej Bratian-Iława – 
Etap II Radomno-Iława”. 

Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 30 tys. euro na: 
- przebudowę – doprowadzenie do należytego stanu technicznego ciągów komunikacyjnych – 
dróg w miejscowościach: Gwiździny,  Mszanowo i  Bratian, 
- przebudowę – doprowadzenie do należytego stanu technicznego ciągów komunikacyjnych – 
dróg w miejscowości Jamielnik i Nawra, 
- doprowadzenie do należytego stanu technicznego i spełniającego wymogi techniczne, jakim 
powinny odpowiadać lokale mieszkalne, zasiedlonego  6-cio lokalowego budynku mieszkalnego 
nr 44 na działce nr 256/1 w miejscowości Nawra gmina Nowe Miasto Lubawskie, 
-Dowożenie uczniów z terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie do Szkół Podstawowych oraz  
Zespołu Placówek Szkolno-Wychowawczych w Iławie w roku szkolnym 2017/2018, 
- Wykonanie w formule zaprojektuj i wybuduj zadania inwestycyjnego pn.:” Kompleksowa 
modernizacja zaopatrzenia w wodę Gminy Nowe Miasto Lubawskie ze stacją uzdatniania wody w 
Mszanowie wraz z niezbędną infrastrukturą - Etap I – przetarg unieważniono, 
- Budowa boiska wielofunkcyjnego w Skarlinie - Etap I – przetarg unieważniono. 

W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec września 2017 r. były 284 
zarejestrowane osoby bezrobotne (w tym 184 kobiety), czyli o 1 osobę mniej niż według stanu na 
koniec czerwca 2017 r. 

W dniu 4.09.2017 r. zostały odebrane prace dotyczące kompleksowej modernizacji systemu 
grzewczego w szkole podstawowej w Gwiździnach. Został złożony wniosek o płatność końcową. 

W dniu 11.09.2017 r. dokonano odbioru technicznego inwestycji „Przebudowa drogi gminnej 
Mszanowo - Nowe Miasto Lubawskie (granica gminy, droga powiatowa nr 5500N) polegającej na 
kompleksowej przebudowie dróg lokalnych w Miejscowości Mszanowo gwarantującej szeroki 
dostęp do obiektów użyteczności publicznej oraz dróg powiatowych – etap I - ulice Piaskowa, 
Polna, Krótka, Na Skarpie, Nad Drwęcą i Długa ” Uczestnikami odbioru byli również Wójt i Sołtys. 
Dla ww. inwestycji złożone zostały wnioski o rozliczenie finansowe inwestycji z Urzędem 
Marszałkowskim. 

W dniu 29.09.2017 r. ogłoszono listę rankingową Poddziałania 4.3.1 Efektywność 
energetyczna w budynkach publicznych Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury 
- dofinansowanie w wysokości 80% wydatków kwalifikowalnych otrzymał wniosek Gminy pn. 
"Kompleksowa termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Skarlinie". 

W dniu 12.10.2017 r. - został złożony wniosek o dofinansowanie Budowy ścieżki rowerowej 
Bratian-Iława – Etap II Radomno-Iława w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Warmińsko Mazurskiego na lata 2014-2020. Koszt całkowity wynosi około 1,2 mln 
zł, a kwota wnioskowana to prawie milion złotych. 
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W dniu 04.10.2017 r. dokonano odbioru technicznego inwestycji „Przebudowa drogi gminnej 
Tylice-PGR Tylice, dojazdowej do gruntów rolnych we wsi Tylice, na odcinku o długości 270 m - 
Etap III". 

Ośrodek Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie rozpoczął 
realizację projektu konkursowego „Od bierności do aktywności”. W dniu 9.10.2017r. siedmiu 
uczestników projektu będących w wieku powyżej 50 roku życia rozpoczęło udział w treningu 
kompetencji i umiejętności społecznych. W ramach zajęć poznają zagadnienia dotyczące 
motywacji, postaw życiowych, poczucia własnej wartości, nabędą dodatkowe umiejętności 
odnośnie komunikacji interpersonalnej i sposobów radzenia sobie ze stresem oraz techniki 
zachowań asertywnych. 
Zarządzenia wydane w okresie międzysesyjnym: 
W dniu 31.07.2017r. 
- w sprawie ustalenia zasad odpłatności za sporządzenie kserokopii dokumentów na wniosek 
strony, 
- w sprawie przyjęcia ,,Instrukcji przyjmowania wpłat bezgotówkowych w Urzędzie 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie”, 
- w sprawie wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości dotyczących projektu „Rozwój 
elektronicznej administracji w gminie wiejskiej Nowe Miasto Lubawskie” dofinansowanego ze 
środków Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia – Mazury na lata 2014- 2020, 
- w sprawie wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości dotyczących projektu „Rozwój 
elektronicznej administracji w gminie wiejskiej Nowe Miasto Lubawskie” dofinansowanego ze 
środków Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia – Mazury na lata 2014- 2020, 
- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2017 rok oraz 
zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2017 rok, 
W dniu 4.08.2017r.: 
- w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2017 rok, 
- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2017 rok oraz 
zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2017 rok, 
W dniu 9.08.2017r.: 
-w sprawie przedstawienia informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie za I półrocze 2017 r., informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 
za I półrocze 2017 r. oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej 
instytucji kultury za I półrocze 2017 r., 
- w sprawie powołania komisji egzaminacyjnych dla nauczycieli ubiegających się o awans 
zawodowy na stopień nauczyciela mianowanego, 
W dniu 28.08.2017r.: 
- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2017 rok oraz 
zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2017 rok 
W dniu 31.08.2017r.: 
- w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2017 rok, 
- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2017 rok, 
W dniu 1.09.2017r.: 
- w sprawie zmiany zarządzenia w sprawie powołania składu Gminnego Zespołu ds. 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie przy Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej 
w Mszanowie, 
W dniu 4.09.2017r. 
- w sprawie ustalenia harmonogramu zebrań wiejskich, 
- w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa i rady sołeckiej w sołectwie Radomno Gmina Nowe 
Miasto Lubawskie, 
W dniu 11.09.2017r.: 
- w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2017 rok, 
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- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2017 rok oraz 
zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2017 rok, 
W dniu 12.09.2017r.: 
-  w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości (dz. nr 140 obręb Gwiździny) 
stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
-  w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
191/15 obręb Bratian) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
-  w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
191/16 obręb Bratian) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
-  w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
191/17 obręb Bratian) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
216/102 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
W dniu 13.09.2017r.: 
- O zmianie zarządzenia w sprawie ustalenia harmonogramu zebrań wiejskich 
- w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa w sołectwie Jamielnik Gmina Nowe Miasto Lubawskie, 
W dniu 18.09.2017r.: 
- w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie do zasobu mienia komunalnego 
nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, 
- w sprawie uchylenia zarządzenia w sprawie ewidencji i sporządzania sprawozdań budżetowych 
Rb - WS w zakresie wydatków strukturalnych ponoszonych przez jednostkę budżetową Urząd 
Gminy oraz jednostki budżetowe i samorządowe instytucje kultury Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
W dniu 19.09.2017r. 
- w sprawie sprzedaży mieszkalnej nieruchomości lokalowej nr 7/7, stanowiącej własność Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie, położonej w obrębie geodezyjnym Gwiździny, w drodze 
bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy, 
- w sprawie zmiany instrukcji sporządzania, obiegu i kontroli dokumentów finansowo-księgowych 
w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie, 
W dniu 22.09.2017r.: 
- w sprawie zmiany zarządzenia  w sprawie ustalenia podstawy obliczenia dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli, niepublicznej szkoły podstawowej, niepublicznego oddziału 
przedszkolnego i niepublicznego zespołu wychowania przedszkolnego 
- w sprawie założeń do projektu budżetu i kierunków polityki społeczno - gospodarczej 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2018 rok, 
W dniu 29.09.2017r.: 
- w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2017 rok, 
- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2017 rok oraz 
zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2017 rok, 
W dniu 6.10.2017r.: 
- w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy Nowe Miasto lubawskie, 
- w sprawie dodatkowych dni wolnych od pracy w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
w 2017r., 
W dniu 9.10.2017r.: 
- w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości (dz. nr 216/91, 216/90, 216/73 
obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie,   
- w sprawie wyznaczenia przewodniczącego i członków komisji przetargowej do przeprowadzania 
w Gminie Nowe Miasto Lubawskie przetargów na zbycie nieruchomości. 
 

a) wręczenie gratulacji dla Zespołu Szkół w Bratianie i Szkoły Podstawowej w Jamielniku. 
Pan Wójt pogratulował uczniom - uczestnikom projektu Na własne konto”, Pani Dyrektor Zespołu 
Szkół w Bratianie Ewie Przybylskiej oraz Pani Justynie Kordalskiej opiekunce projektu, zdobytych 
osiągnięć i niebywałych sukcesów. Szkoła w Bratianie w konkursie ogólnopolskim „Na własne 
konto” zajęła I miejsce.  Młodzież stworzyła plan biznesowy, który spotkał się z najwyższą oceną 
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komisji konkursowej. Biznes plan dotyczył zorganizowania całorocznego ośrodka sportu i 
rekreacji na Kurzej Górze. Pan Wójt podziękował młodzieży gimnazjalnej za pracę i trud włożony 
w przygotowanie projektu. 
Pan Wójt poinformował, że ogromny sukces odniosła również Szkoła Podstawowa w Jamielniku.  
Otrzymała naukowy tytuł „Naukowej Szkoły Ignacego”. W skali kraju szkoła w Jamielniku okazała 
się najlepsza w tym konkursie. Pan Wójt pogratulował sukcesu dzieciom, Pani Dyrektor Marzenie 
Weisgerber, Pani Mirosławie Granicy i Pani Wiolecie Lewandowskiej opiekunkom projektu 
„Naukowa szkoła Ignacego. Być jak Ignacy”. 
Pani Mirosława Granica poinformowała, że w projekcie uczestniczyło 22. dzieci wraz z rodzicami.  
Prezentacja znajduje się na stronie internetowej szkoły.   
 
Pani Dyrektor poinformowała, że certyfikat był wręczany w Ministerstwie Edukacji Narodowej. 
Wizyta w Ministerstwie była ogromnym przeżyciem dla dzieci. Dzięki wygranej szkoła będzie 
miała zaszczyt gościć naukowców, ludzi, którzy są specjalistami w dziedzinie biologii, chemii, 
fizyki i matematyki. 
 
Młodzież i dzieci zaprezentowali ideę obydwu projektów.  
 
Młodzież ze szkoły w Bratianie poinformowała, że projekt był podzielony na 2 etapy. W 
pierwszym etapie 20 osobowa grupa uczestniczyła w zajęciach z przedsiębiorczości. Odwiedzili 
jedną z firm w powiecie oraz bank. W II etapie stworzyli plan biznesowy jak udoskonalić „Kurzą 
Górę”, aby czynna była przez cały rok. Praca z naszej szkoły okazała się najlepsza.  
 
Pan Wójt wspólnie z Przewodniczącym Rady Gminy wręczyli upominki dzieciom i młodzieży 
uczestnikom projektów.  
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
 
Radny Przemysław Kotewicz wnioskował do Zarządu Dróg Powiatowych o wykonanie przepustu 
na drodze z Nowego Miasta, od Nowego Dworu przed wjazdem do Chrośla, przed pierwszym 
zabudowaniem. W tym miejscu przy każdych opadach tworzy się rozlewisko wody i stwarza 
niebezpieczeństwo dla użytkowników drogi. 
 
Radny Marek Miecznikowski wnioskował o utwardzenie tłuczniem poboczy na drodze między 
Chroślem, a Nowym Dworem. Na chodniku we wsi Chrośle naprzeciwko szkoły po raz kolejny 
załamał się chodnik dlatego, że mijające się samochody ciężarowe najeżdżają. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Edyta Gorzka złożyła wniosek do Pana Wójta i Rady Gminy, na 
piśmie również, aby w przyszłorocznym budżecie uwzględnić budowę świetlicy w Bagnie. Wieś 
została bez jakiegokolwiek pomieszczenia. Wypowiedziano nam umowę na pomieszczenie, które 
sołectwo wynajmowało na świetlicę. Jest to własność Wspólnoty Mieszkaniowej i urządzono tam 
kotłownię. Jedynym pomieszczeniem pod dachem w miejscowości Bagno jest przystanek 
autobusowy. Nie mamy możliwości zorganizowania nawet zebrania wiejskiego, nie mówiąc o 
innych spotkaniach. Budowa świetlicy była w planach na rok 2019, ale proszę o przesunięcie na 
rok 2018.  
Wiceprzewodnicząca Rady zgłosiła również, że lampa naprzeciw jej posesji nadal włącza i 
wyłącza, miga. Energetyka była, ale nie naprawili, bo nic nie zmieniło się. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zgłosił wniosek o wycinkę drzew przy drodze powiatowej Łąki 
Bratiańskie – Iława, głównie na odcinku Chrośla.  
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że razem z budową drogi w Lekartach miał być 
realizowany odcinek o długości 2 km Skarlin – Nawra. To jest połączenie dawno już wykonanej 
drogi między jeziorem, a Skarlinem. Co stało się, że ten odcinek wypadł z tego projektu.  
Przypomniał również o wszystkich sprawach, które zostały poruszone na zebraniu wiejskim w 
Nawrze we wrześniu. Zgłosił, że po modernizacji oświetlenia w Nawrze między budynkiem 
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socjalnym nr  12, a transformatorem, przestały świecić lampy. Przy budynku nr 12 żarówka od 
dawna czeka na wymianę. 
 
Radna Anna Dymowska – złożyła pismo w imieniu mieszkańców i odczytała treść. Mieszkańcy ul. 
Studa Wybudowanie zwracają się z prośbą do Pana Wójta o naprawę drogi gminnej Studa 
Wybudowanie w Jamielniku oraz rowu gminnego. Owszem przywieziono na tę drogę piach, który 
wraz z deszczami spłynął na okoliczne łąki. Gmina obiecała, że ta droga będzie utwardzana 
tłuczniem. We wrześniu 2017 roku obiecano, że naprawa drogi nastąpi z chwilą poprawy pogody. 
Mnie również tak odpowiedział pracownik gminy. Na przeszkodzie stała pogoda. Tą drogą jeżdżą 
samochody po odbiór mleka i z nawozami. Dowożone są również dzieci do szkoły w Jamielniku. 
Dojeżdżają również mieszkańcy do stacji PKP do pierwszego porannego pociągu. Samochody 
lgną w błocie nie mogąc wyjechać. Druga prośba. Mieszkańcy proszą również o zasypanie dziur 
w drogach gminnych i wałowanie wałem, a nie wyrównywanie. Zauważyłam, że mieszkańcy łatają 
dziury gruzem, bo nie są w stanie wyjechać ze swoich posesji.  Dziury są wszędzie na Królowej 
Jadwigi, Na Skarpie, na Szkolnej jak kończy się asfalt, na działkach w okolicy sklepu, na 
Kwiatowej, Spacerowej jak kończy się asfalt, na Szerokiej, Żurawiej. Mieszkańcy pytają się mnie, 
gdzie są pieniądze z podatków. Większość płaci po 1000 zł na rok. Podobno świetnie sprzedają 
się działki w Jamielniku, czy te pieniądze nie powinny być zainwestowane w Jamielniku.  
 
Radny Mirosław Dajos również zwrócił uwagę na drogi. Nie mniej zdaję sobie sprawę, że w 
wyniku opadów drogi są teraz w bardzo złym stanie. Z pewnością równiarka nie załatwi sprawy. 
Chciałbym uczulić na drogi, które faktycznie jakby nie istnieją, czyli te, które znajdują się na 
nowych działkach. Tam sporo ludzi już zamieszkuje i po prostu topi się na drogach, również 
droga, która będzie prowadziła do ul. Jana Pawła II. Do mieszkańca na tej ulicy śmieciarka nie 
dojechała ze względu na stan drogi.  
Radny zwrócił również uwagę na miejsce przy placu zabaw, na które wjeżdżają samochody od 
strony Jana Pawła II, od strony świetlicy zrobiło się błoto. Prosił, aby zaradzić temu problemowi.  
Radny przypomniał o sprawie montażu progu zwalniającego, poruszanej na zebraniu wiejskim 
przez zainteresowaną mieszkankę. Wcześniej na tej ulicy, ale w innym miejscu był próg 
zwalniający, ale został zdemontowany i jest propozycja, aby ten próg zainstalować w okolicy 
świetlicy. Wnioskował o „przejście dla pieszych” w okolicy świetlicy na prostym odcinku.  
 
Radny Zbigniew Podwojewski zgłosił, że na ulicy Grunwaldzkiej w Bratianie w pobliżu studzienki  
zarwana jest kostka oraz w niedalekiej odległości jest zarwany asfalt na poboczu i utworzyła się 
kałuża na około 10 metrów.  
 
Radny Grzegorz Turulski odczytał pismo od Zespołu „Sami Swoi” z Tylic, w którym Zespół zwraca 
się z prośbą o przyznanie środków finansowych na pomoc w zorganizowanie przeglądu zespołów 
śpiewaczych w roku 2018. Zespól istnieje od 5 lat. Uczestniczy w imprezach organizowanych na 
terenie naszej jak również innych gmin i powiatu, a nawet sąsiednich województw. Zespół bierze 
również udział w przeglądach i konkursach zespołów. Nadmienić trzeba, że niejednokrotnie 
zajmował zaszczytne I miejsce. Tradycją jest zorganizowanie przeglądu przez kolejne zespoły. 
Zespół nasz planuje połączyć jubileusz 5-lecia istnienia z przeglądem zespołów śpiewaczych. 
Przewidujemy udział 10 zespołów co wiąże się z kosztami zorganizowania poczęstunku, 
wykonania dyplomów oraz statuetek. Bardzo prosimy Pana Wójta oraz Radę o przychylne 
spojrzenie na naszą prośbę  i udzielenie wsparcia finansowego.  
 
Sołtys Edward Namsołek – odcinek drogi Nowy Dwór – Gryźliny, mieszkańcy już dwukrotnie we 
własnym zakresie naprawiali, a transport z Iławy ją niszczy. Czy nie można podjąć uchwały, aby 
ten, kto zniszczy drogę ją naprawił?  Wnioskował również o naprawę odcinka od pomnika przy 
kościele.  
 
Sołtys Ewa Makowska  w imieniu mieszkańców zapytała czy znany jest termin rozpoczęcia 
remontu chodnika we wsi? W związku z likwidacją kursowania busów do Tylic, mieszkańcy, 
zwłaszcza starsi, którzy nie mają rodziny z samochodami,  proszą o pomoc w przywróceniu 
kursowania busów. 
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Sołtys Roman Sienkowski – w tej chwili jest utwardzana ul. Zamkowa w Bratianie, czy nie byłoby 
możliwości, aby od razu naprawić chodnik na ul. Grunwaldzkiej.  
 
Radna Barbara Giziewska prosiła o bardziej szczegółowe informacje w sprawie remontu drogi 
Jamielnik – Lekarty. Wiadomo, że Gmina wnioskowała do Dyrekcji Lasów Państwowych w 
Toruniu o dofinansowanie, o czym Pan Wójt wspomniał w sprawozdaniu.  
 
Sołtys Kazimierz Domżalski zgłosił naprawę chodnika, który zapada się przy stawie oraz naprawę 
lampy pierwszej przy drodze z Nowego Miasta na wjeździe do Nowego Dworu oraz na 
skrzyżowaniu w kierunku Iławy i za sklepem. 
 
Radny Zdzisław Domżalski wnioskował o zamontowanie progu zwalniającego na drodze 
Gwiździny – Krzemieniewo na wysokości posesji rodziny zastępczej, ze względu na 
bezpieczeństwo dzieci korzystających tam z przystanku autobusowego. 
 
Sołtys Barbara Wolff – jak Pan Wójt jest zorientowany w stawie w Jamielniku jest bardzo wysoki 
stan wody. Sołectwo zamierza przystąpić do projektu, który mógłby pomóc w realizacji 
pogłębienia i oczyszczenia stawu. Aby nie było problemu jaki teraz wystąpił. W czasie opadów 
droga przy stawie jest zalana. Czy będą jakieś środki, aby w tej chwili obniżyć poziom wody. Pani 
sołtys w imieniu mieszkańców ul. Kasztanowej zapytała o realizację budowy tej ulicy. Pracownicy 
pracują  w niektóre dni. Zapytała również kiedy zostanie postawiona wiata na dworcu PKP, 
podstawa została wylana. Poinformowała, że wykonawca w dniu wylewania posadzki przyszedł 
do niej i poinformował, że potrzebuje beczkę wody do betonu. Zwróciła uwagę, że załatwienie tej 
sprawy jest niemożliwe od ręki, bo ludzie, którzy mogliby pomóc pracują. Jako sołtys powinna być 
informowana o takich pracach we wsi.  
 
Radny Karol Jakubowski - mieszkańcy Bratiana na zebraniu wnioskowali, o wystosowanie 
wniosku do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o ustawienie lustra na wysokości 
wyjazdu z ul. Polnej na drogę krajową nr 15 w Bratianie. Wnioskował także o remont ul. Polnej. 
Radny we własnym zakresie rozwiezie tłuczeń, który znajduje się za ul. Polną. Chodzi o 2. 
pracowników.  
 
Przewodniczący Rady prosił , aby pracownik ds. ochrony środowiska przedstawił informacje na 
temat wycinki drzew.  
 
Radny Mirosław Dajos zwrócił uwagę na zły stan drogi w pobliżu dawnych magazynów Gminnej 
Spółdzielni. Jest tam również blok dawny kolejowy. Jest to wniosek mieszkańców. 
 
Radny Marek Miecznikowski zgłosił, że w Chroślu jedna żarówka jest do wymiany. 
 
Radny Przemysław Kotewicz – w związku z dużymi opadami w tym roku, wnioskował o przegląd 
dróg gruntowych. Naprawa dróg jest potrzebna na terenie całej gminy, nie tylko na 
poszczególnych osiedlach.  
 
Ad 7   
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie na lata 2017 – 2034. 
Zmiany zostały omówione na posiedzeniu wspólnym Komisji.  Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIV/257/2017 w sprawie 
dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
lata 2017 – 2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  
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Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2017. 

Zmiany zostały omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIV/258/2017 w sprawie 
dokonania zmian w bud żecie Gminy na rok 2017. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej. 
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIV/259/2017 w sprawie  
sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Starostwu Powiatowemu w Nowym 
Mieście Lubawskim na realizacje zadania: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1299N gr. 
woj.(Brodnica) – Krotoszyny – Szwarcenowo – dr. pow. Nr 1333N (Radomno) polegająca na 
budowie chodnika w Jamielniku (ul. Nowomiejska). 
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIV/260/2017 w sprawie  
udzielenia pomocy finansowej Starostwu Powiatowemu w Nowym Mie ście Lubawskim na 
realizacje zadania: „Przebudowa drogi powiatowej Nr  1299N gr. woj.(Brodnica) – 
Krotoszyny – Szwarcenowo – dr. pow. Nr 1333N (Radom no) polegaj ąca na budowie 
chodnika w Jamielniku (ul. Nowomiejska). 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę, po czym wznowił obrady. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zwolnień od podatku od środków 
transportowych. 
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIV/261/2017 w sprawie  
uchylenia uchwały w sprawie zwolnie ń od podatku od środków transportowych. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
 
Przewodniczący Rady – w związku z tym, że na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji 
podczas omawiania stawek podatku od nieruchomości kilkoro radnych już nie było, 
Przewodniczący zapytał czy głosujemy stawkę 1% podatku od budowli, czy 0,5% lub całą 
uchwałę z propozycją stawki tego podatku 1%. 
 
Radny Józef Karwowski – na wczorajszym posiedzeniu otrzymaliśmy informację, że brakuje 
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pieniędzy na realizację budowy stacji uzdatniania wody w Skarlinie, a zamierzaliśmy jeszcze 
obciążyć podatkiem Zakład Komunalny. Ale pod koniec posiedzenia Komisji Pani Sekretarz 
wyjaśniła, że pieniądze, które potrzebuje ZUK, będą potrzebne dopiero w roku  2019, a na 2018 
rok są zagwarantowane. Proponuję głosować całą uchwałę ze stawką 1% od budowli.  
 
Przewodniczący zapytał, czy pozostali radni podzielają propozycję.  
 
Radni odpowiedzieli, że twierdząco.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, 12 głosami „za”, przy 3 gł osach przeciwnych, nie było głosów 
wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę Nr XXXIV/262/2017 w sprawie okre ślenia stawek 
podatku od nieruchomo ści. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości. 
 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIV/263/2017 w sprawie  
zwolnie ń od podatku od nieruchomo ści. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Skarlin. 
 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIV/264/2017 w sprawie  
uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowani a przestrzennego Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Skarlin. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu w części miejscowości Łąki Bratiańskie Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIV/265/2017 w sprawie  
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przes trzennego terenu w cz ęści 
miejscowo ści Łąki Bratia ńskie Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  
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Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 
w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIV/266/2017 w sprawie  
ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatno ści za pobyt w o środkach wsparcia 
i mieszkaniach chronionych. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  
 
Ad 17 
Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi administracyjnej 
i finansowej jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIV/267/2017 w sprawie  
organizacji wspólnej obsługi administracyjnej i fin ansowej jednostek organizacyjnych 
zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla kt órych organem prowadz ącym jest 
Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  
 
Ad 18 
Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej im. ks. Kazimierza Wróblewskiego w Gwiździnach w ośmioletnią Szkołę 
Podstawową  im. ks. Kazimierza Wróblewskiego w Gwiździnach. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIV/268/2017 w sprawie  
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sze ścioletniej Szkoły Podstawowej im. ks. 
Kazimierza Wróblewskiego w Gwi ździnach w o śmioletni ą Szkoł ę Podstawow ą  im. ks. 
Kazimierza Wróblewskiego w Gwi ździnach. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  
 
Ad 19 
Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej w Skarlinie w ośmioletnią Szkołę Podstawową  w Skarlinie. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIV/269/2017 w sprawie  
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sze ścioletniej Szkoły Podstawowej w 
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Skarlinie w o śmioletni ą Szkoł ę Podstawow ą  w Skarlinie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  
 
Ad 20 
Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej w Radomnie w ośmioletnią Szkołę Podstawową  w Radomnie. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIV/270/2017 w sprawie  
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sze ścioletniej Szkoły Podstawowej w 
Radomnie w o śmioletni ą Szkoł ę Podstawow ą  w Radomnie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  
 
Ad 21 
Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 
Podstawowej w Zespole Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie w ośmioletnią Szkołę 
Podstawową w Zespole Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIV/271/2017 w sprawie  
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sze ścioletniej Szkoły Podstawowej w 
Zespole Szkół im. Rodu Działy ńskich w Bratianie w o śmioletni ą Szkoł ę Podstawow ą w 
Zespole Szkół im. Rodu Działy ńskich w Bratianie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  
 
Ad 22 
Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół im. 
Jana Pawła II w Jamielniku  w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II  w Jamielniku. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIV/272/2017 w sprawie  
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespoł u Szkół im. Jana Pawła II w 
Jamielniku  w o śmioletni ą Szkoł ę Podstawow ą im. Jana Pawła II  w Jamielniku. 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  
 
Ad 23 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
Radny Przemysław Kotewicz  poruszył sprawę zbiorników wodnych w Tyliczkach, które były 
zajęte przez Urząd Marszałkowski. Z mienia gminnego zostały przekazane do Urzędu 
Marszałkowskiego i w ich zarządzie pozostają. Z moich informacji wynika, że ta uchwała mogłaby 
zostać uchylona na wniosek naszego samorządu gminnego. Zostało mi przekazane, że jest 
możliwość, aby te grunty pod wodami z powrotem przejęła gmina i mogłaby zarządzać tymi 
wodami, wydzierżawić  i pobierać pożytki.  
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Wójt odpowiedział, że w tej kwestii nie ma żadnej uchwały. 
 
Radca prawny wyjaśnił, że jakiś czas temu sprawdzał tę ewentualność, ale nie było takiej 
możliwości. Być może ta kwestia jest związana z nowym prawem wodnym, które ma wejść w 
życie od 1 stycznia. Dokona analizy. 
 
Wójt poinformował, że wniosek był zgłaszany już przez mieszkańca Gwiździn i Gmina wystąpiła 
do Marszałka z zapytaniem co do stanu prawnego i jakie są możliwości, aby gmina  mogła 
przejąć we władanie te zbiorniki. Odpowiedź Marszałka jest negatywna i jednoznaczna, że takiej 
możliwości nie ma. Przy czym dalej jest kwestionowane stanowisko naszego Starostwa 
Powiatowego, które podejmowało decyzje w zakresie, czy to jezioro jest przepływowe, czy nie.  
Na koniec odpowiedzi na zapytania Pan Wójt przedstawi treść pisma. Gmina jest 
zainteresowana, aby przejąć we władanie te zbiorniki, ale wynika, że na ten moment nie ma 
możliwości. 
 
Pan Wójt udzielił odpowiedzi:  
- zapytania dotyczące dróg powiatowych zostaną przekazane według właściwości do powiatu. 
Dotyczy budowy przepustu na drodze powiatowej przed wsią Chrośle, o co wnioskował radny 
Kotewicz. Sytuacja była taka, że lustro wody było prawie na poziomie drogi i groziło zalaniem 
drogi. Wniosek zasadny, zostanie przekazany do Powiatu. 
- Radny Marek Miecznikowski wnioskował o utwardzenie poboczy drogi powiatowej w kierunku 
Iławy oraz o naprawę chodnika w Chroślu, również zostanie przekazane do Powiatu.  
- Radna Edyta Gorzka wnioskowała o uwzględnienie w przyszłorocznym budżecie inwestycji 
budowy świetlicy w Bagnie. Wniosek Pani radnej będzie rozpatrzony przy konstruowaniu budżetu 
na przyszły rok. Wniosek radnej Edyty Gorzka o naprawę lampy zostanie zlecony do realizacji.  
- Przewodniczącemu Rady Gminy w sprawie wycinki drzew na drodze powiatowej do Iławy, Pan 
Wójt odpowiedział, że wniosek zostanie przekazany do Powiatu. Pan Przewodniczący 
wnioskował także o modernizację 2 km odcinka drogi powiatowej ze Skarlina do jeziora. Pan Wójt 
wyjaśnił, że ta droga nigdy nie była objęta projektem, który został złożony do Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lokalnych na odcinek od skrzyżowania w Nowym Dworze do Lekart 
i dalej do Skarlina zakończeniem przy remizie OSP. Kolejną wielką potrzebą mieszkańców 
Skarlina jest naprawa starego asfaltu na odcinku od jeziora do Skarlina na odcinku około 2 km. 
Wielokrotnie już w poprzedniej kadencji mieszkańcy o to zabiegali. Były również wizyty Dyrektora 
Powiatowego Zarządu Dróg, który zapewniał, że będzie się starał o realizację tego odcinka. 
Sprawa jest nadal aktualna. Zarząd Dróg Powiatowych wyliczył, że koszt położenia asfaltu na tym 
odcinku to 400 000 zł finansowane po 50% przez Powiat i Gminę. Problem jest w tym, żeby 
każda strona zadysponowała po 200 000 zł. Wniosek jest aktualny. Nikt nie wyrzucił tego odcinka 
z żadnego projektu. W sprawie nieświecących lamp Pan Wójt odpowiedział, że dokonamy 
przeglądu oświetlenia ulicznego.  
- Pani radnej Annie Dymowskiej w sprawie naprawy drogi – ul. Study Wybudowanie, Pan Wójt 
odpowiedział, że wniosek jest uwzględniony do realizacji. Naprawa będzie dokonana. Kolejny 
wniosek radnej dotyczył  naprawy dróg w Jamielniku, a właściwie sposobu remontów dróg 
gminnych na terenie Jamielnika. Radna sugerowała remonty w kierunku łatania dziur, a nie 
równania mechanicznego równiarką. Wielu mieszkańców wskazuje tę metodę jako właściwą 
tylko, że te czynności są czasochłonne i dużo bardziej kosztowne. Ze względu na brak 
pracowników, mechaniczne naprawy są koniecznością. Mieszkańcom Jamielnika należałoby 
przypomnieć, że mamy już zaplanowane przez Radę Gminy inwestycje budowy dróg osiedlowych 
na osiedlu w roku 2019. W trakcie opracowania jest dokumentacja projektowa. Pytanie 
mieszkańców „gdzie są pieniądze z podatków” Pan Wójt odpowiedział, że obowiązkiem radnego 
jest przekazywanie mieszkańcom informacji, które posiądą podczas prac Rady. Pani radna z 
pewnością posiada informacje na co są przeznaczane środki gminy. Głosując nad budżetem, 
każdy ma świadomość na co są przeznaczane środki.  
- Panu radnemu Dajosowi w sprawie naprawy dróg na nowym osiedlu Pan Wójt odpowiedział, że 
droga, o której Pan radny wspomniał jest aktualnie wytyczana. To zadanie jest w trakcie 
realizacji. Radny Dajos poruszył problem rozjeżdżania placu przy placu zabaw przez samochody 
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ciężarowe. Zwyczajowy parking w tym miejscu nie jest własnością gminy. Gmina czyniła starania 
o jego wykup, ale ze względu na zbyt wysoką ceną nie doszło do porozumienia. W sprawie progu 
spowalniającego na ul. Jana Pawła II, Pan Wójt odpowiedział, że jest to wniosek na przyszły rok. 
Pan Wójt uważa, że małe inwestycje jak właśnie zakup i montaż progu spowalniającego powinny 
być finansowane z funduszu sołeckiego. Pan Wójt wspomniał, że generalnie montaż progów 
budzi zwykle niezadowolenie wśród okolicznych mieszkańców mimo, że wcześniej o niego 
wnioskowali, a później im przeszkadza.  
 
Radny Dajos sugerował, aby w tym miejscu zrobić przejście dla pieszych. Chodnik jest po 
obydwu stronach.  
 
Wójt odpowiedział, że jeżeli byłoby to rozwiązaniem problemu to jak najbardziej.  Jeżeli będą 
wnioski o montaż progów, to będziemy wymagali zgody okolicznych mieszkańców.   
 
Przewodniczący Rady uważa, że wniosek o montaż progu spowalniającego powinien być poparty 
15 podpisami okolicznych  mieszkańców. Często jest tak, że nawet wnioskodawca później często 
wnioskuje o demontaż.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady uważa, że policja powinna wspomóc kontrole na tych odcinkach. 
 
Radny Grzegorz Turulski uważa, że progi mogą być tylko na drogach osiedlowych, a nie innych, 
bo rolnicy jeżdżą ciężkim sprzętem, co bardzo przeszkadza. 
 
Pan Wójt kontynuował odpowiedzi na zapytania: 
- radnemu Zbigniewowi Podwojewskiemu w sprawie napraw przy studzience na ul. Grunwaldzkiej 
w Bratianie i tworzenia się kałuży  na tej ulicy, Pan Wójt odpowiedział, że wniosek zostanie 
zlecony do rozpatrzenia i wykonania, jeśli będzie zasadny. 
- radnemu Grzegorzowi Turulskiemu w sprawie wsparcia finansowego zespołu „Sami Swoi” na 
zorganizowanie przeglądu zespołów śpiewaczych. Wniosek będzie rozpatrzony przy 
konstruowaniu budżetu na przyszły rok.  
- sołtysowi Edwardowi Namsołkowi o naprawę drogi  gminnej łączącej drogę powiatową Gryźliny 
– Jamielnik z drogą powiatową Lekarty – Nowy Dwór. Wniosek zostanie zlecony do realizacji. Z 
uwagi na deszcze dopiero rozpoczynamy naprawę dróg. W sprawie naprawy drogi przy kościele, 
za pomnikiem. Jest to droga alternatywna i można dojechać drogą asfaltową.  
- Na wniosek sołtys Ewy Makowskiej w sprawie terminu rozpoczęcia remontu chodnika w pasie 
drogi wojewódzkiej w Tylicach, w czym gmina partycypuje, Pan Wójt odpowiedział, że niestety nie 
nastąpi to w tym roku. Realizacja będzie w roku 2018, natomiast w bieżącym roku zostanie 
wyłoniony wykonawca. Pani sołtys zgłosiła również problem w związku z likwidacją prywatnego 
transportu publicznego, Pan Wójt podejmie rozmowy z przewoźnikami na ile wniosek był 
zasadny.  
- sołtysowi Romanowi Sienkowskiemu o naprawę ul. Grunwaldzkiej w Bratianie w stronę drogi 
krajowej Pan Wójt odpowiedział, że wykonawca inwestycji na ul. Zamkowej nie podejmie się  
dodatkowych prac. W tym roku nie ma takich możliwości, ale można połączyć z innymi 
inwestycjami, które będą realizowane w Bratianie.   
- radnej Barbarze Giziewskiej w sprawie remontu drogi Jamielnik-Lekarty Pan Wójt odpowiedział, 
że za pośrednictwem Nadleśnictwa Jamy został złożony wniosek do Dyrekcji Regionalnej Lasów 
Państwowych w Toruniu, a następnie do Dyrekcji Centralnej w Warszawie. Decyzja powinna być 
znana do końca roku. W sprawie rozmów z Wójtem Gminy Biskupiec, Pan Wójt poinformował, że 
do nich należy niewielki odcinek i Gmina Biskupiec jest gotowa ponieść koszty za odcinek będący 
ich własnością.  
- sołtysowi Kazimierzowi Domżalskiemu o naprawę chodnika przy stawie w Nowym Dworze. 
Wniosek Pan Wójt zleci do realizacji. Realizacja jest zależna od mocy przerobowych wykonawcy.  
Naprawa lampy przy sklepie GS będzie zlecona do realizacji. 
- sołtysowi Ireneuszowi Dąbrowskiemu w sprawie montażu progu spowalniającego na drodze 
Gwiździny – Krzemieniewo. Nie jest to droga wewnętrzna, ale łącząca miejscowości. Pan Wójt 
uważa, że montaż progu nie pomoże. Na tej drodze jest jeden próg przed skrzyżowaniem z drogą 
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powiatową.  
- sołtys Barbarze Wolff o odprowadzenie wody ze stawu w centrum Jamielnika.  Staw jest 
zlokalizowany bezpośrednio przy drodze powiatowej i pełni rolę jakby zbiornika retencyjnego dla 
tej drogi jak i dróg gminnych okolicznych. Przy opadach jak ostatnio, staw nie jest w stanie 
przyjąć takiej ilości wody. Stąd działanie miejscowej OSP, aby obniżyć lustro i wypompować 
wodę do nowej kanalizacji, która przebiega ul. Jana Pawła II w kierunku Gryźlin. To zostało 
wykonane. Lustro zostało obniżone i na dzisiaj zagrożenia nie ma. Nie mniej wykonać trzeba 
dodatkowe działania i takie są planowane. Koniecznym jest pogłębienie zbiornika. 
Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Jamielnik zamierza pozyskać środki unijne na tę inwestycję. Jutro 
jest spotkanie w tej sprawie. Pan Wójt poinformował, że po zebraniu wystosowaliśmy pismo do 
Powiatu Nowomiejskiego o zagospodarowanie wody z drogi powiatowej lub, żeby Powiat 
partycypował w kosztach pogłębienia stawu.   
 
Radny Mirosław Dajos zapytał jak pod kątem prawnym przedstawia się sprawa. Do tego stawu są 
odprowadzane wody z drogi powiatowej,  a staw jest bezodpływowy i to jest problem. Droga 
powiatowa nie jest wyposażona w instalację odwadniającą.  
 
Wójt – rozmawialiśmy o tym na zebraniu. Powiat nie ma innej możliwości odprowadzenia tej 
wody.  
 
Radny Mirosław Dajos – inną możliwością jest odprowadzenie wody aż do jeziora Kutel. Jest to 
odcinek około 1,5 km.  
 
Wójt – prawo mówi, że każdy ma obowiązek zagospodarować wodę opadową w granicach swojej 
nieruchomości.  
 
- Pani sołtys z Jamielnika zgłaszała także brak ciągłości prac na budowie ul. Kasztanowej. Taka 
sytuacja ma miejsce. Zakład Usług Komunalnych, który buduje tę ulicę jednocześnie realizuje 
inne inwestycje i nie powinien wykonywać żadnych prac na tej ulicy. Rozpocząć prace dopiero 
pod koniec listopada, ale wykonuje część prac wcześniej, aby wykorzystać sprzyjającą pogodę. 
Drugą inwestycją jest budowa drogi w Bagnie, na którą mamy dofinansowanie i określony termin 
realizacji. Natomiast ulicę Kasztanową realizujemy z własnego budżetu.  
- W sprawie wniosku Pani sołtys o informowanie o podejmowanych  działaniach inwestycyjnych 
na terenie sołectwa, chodzi o montaż wiaty na peronie PKP w Jamielniku Pan Wójt odpowiedział, 
że  możemy informować o działaniach własnych, ale nie o działaniach innych podmiotów w tym 
przypadku PKP. Jeżeli był problem z wodą, to jest problem wykonawcy, a nie sołtysa. Jeżeli 
mieszkańcy obserwują przeciąganie się prac lub inne problemy, to zgłaszają do gminy i my 
reagujemy przekazując do właściwego organu. 
- radnemu Karolowi Jakubowskiemu w sprawie dodatkowego lustra przy wyjeździe z Bratiana w 
kierunku ul. Polnej.  Pan Wójt odpowiedział, że na ul. Grunwaldzkiej przy każdym wyjeździe jest 
lustro. Sprawa będzie rozważona. W sprawie wydelegowania 2 pracowników do naprawy ul. 
Polnej  Pan Wójt przychyla się do wniosku.  
- Przewodniczącemu Rady Gminy o informacje w sprawie wycinki drzew w związku ze zmianą 
przepisów. Na najbliższej sesji taka informacja zostanie przekazana.  
- radnemu Dajosowi w sprawie naprawy drogi w sąsiedztwie dworca PKP i magazynów GS. Ta 
droga w niewielkim odcinku jest własnością gminy, pozostała część jest własnością PKP. Nie 
została przekazana gminie. Jednakże można podjąć działania o przejęcie. Odcinek będący 
własnością gminy postaramy się naprawić. 
-Radny Marek Miecznikowski wnioskował o naprawę niedziałającej lampy oświetleniowej. 
Wniosek zostanie zrealizowany. 
- Radnemu Kotewiczowi w sprawie jezior w Tyliczkach. Pan Wójt poinformował, że gmina 
wystąpiła z zapytaniem i jednocześnie wnioskiem do Marszałka o przekazanie działek nr 617, 
620 i 624 /2 w Tylicach, stanowiących jezioro Tylickie Dolne i ciek Bałwanka poprzedniemu 
właścicielowi tj. Gminie Nowe Miasto Lubawskie. Pan Wójt odczytał wniosek. Wyżej wskazane 
działki na podstawie art.19 ustawy z dnia 3 czerwca 2005r. o zmianie ustawy Prawo wodne oraz 
niektórych innych ustaw, na wniosek Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych  w Olsztynie 
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działającego z upoważnienia Marszałka, decyzją Starosty Powiatu Nowomiejskiego zostały 
włączone do zasobu nieruchomości Skarbu Państwa pokrytych wodami powierzchniowymi 
płynącymi i przekazane w trwały zarząd Marszałka Województwa. Zgodnie z definicją zawartą w 
art. 5 ust. 3 pkt 11 ustawy z dnia 18 lipca – Prawo wodne, do śródlądowych powierzchniowych 
wód płynących zalicza się: wody w ciekach naturalnych, kanałach oraz źródłach, w których cieki 
biorą początek, wody znajdujące się w jeziorach i innych naturalnych zbiornikach wodnych o 
ciągłym bądź okresowym naturalnym dopływie lub odpływie wód powierzchniowych, wody 
znajdujące się w sztucznych zbiornikach wodnych usytuowanych na wodach płynących. Takie 
zapisy mogą powodować problemy z zaklasyfikowaniem do kategorii wód płynących, albo 
stojących każdego akwenu w Polsce, gdyż ustawa nie definiuje pojęcia naturalności cieków i 
zbiorników wodnych, ani okresowości odpływu lub dopływu wód ze zbiorników wodnych. Z 
posiadanej wiedzy wynika, iż ciek Bałwanka użytkowany był jako rów melioracyjny i nie jest 
ciekiem naturalnym. W związku z powyższym gmina wniosła o zweryfikowanie  pod kątem 
słuszności uznania działek 617, 620 i 624/2 obręb geodezyjny Tylice za wody stojące i 
przekazanie ich  w trwały zarząd Marszałkowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego. W piśmie 
nadmieniono, iż szczególną uwagę należy zwrócić na fakt, że część jednego akwenu wodnego 
uznana została za wody płynące, natomiast druga część tego samego akwenu wraz z odpływem 
uznano za wody stojące.  
W odpowiedzi na pismo Zarząd Melioracji w Olsztynie, działając z upoważnienia Marszałka 
Województwa informuje, że przedmiotowe działki są pokryte wodami płynącymi stanowiącymi 
własność Skarbu Państwa. Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej, 
Rolnictwa i Leśnictwa z upoważnienia Starosty Nowomiejskiego, w roku 2006 wydał decyzję 
orzekającą o przejęciu wymienionych działek pod powierzchniowymi śródlądowymi wodami 
płynącymi część jeziora Tylickie Dolne Fabryczne i część ścieku Bałwanka stanowiącymi 
własność Skarbu Państwa w trwały zarząd Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
Zarząd Melioracji w Olsztynie nie ma wątpliwości co do charakteru wód. Niewątpliwie są to wody 
płynące w stosunku, do których wykonującym prawa właścicielskie powinien być Marszałek 
Województwa. W związku z powyższym nie ma możliwości przekazania gminie tych 
nieruchomości. 
Wójt zwrócił uwagę, czy nie popełniono błędu wydając decyzję w Starostwie. Przeanalizujemy 
możliwość wzruszenia tej decyzji, ale sprawa jest trudna ze względu na okres czasu, który 
nastąpił.  
Radca prawny uważa, że decyzję Starostwa należałoby przeanalizować. Ta decyzja jest 
ostateczna. Trzeba mieć konkretne argumenty przemawiające za tym, że w tamtej decyzji 
popełniono błąd.  
 
  

Ad 24 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski 
zamknął obrady XXXIV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie.  
 
 
Sekretarz obrad                                                        Przewodniczący Rady Gminy 
Andrzej Pieńczewski                                                    Zbigniew Wiśniewski 
 


